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Protokół nr XLIV/2018 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się  dnia  

26 kwietnia 2018 roku w  godzinach 1300 – 1550 

 w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 12 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz 

2. Pan Jan Żerek – Sekretarz Gminy Inowłódz 

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy 

4. Pan Kazimierz Grygiel – Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pan Marek Iskierka – Kierownik Referatu Inwestycji  

6. Pani Renata Dąbrowicz – Kierownik Centrum Usług Wspólnych Gminy Inowłódz  

7. Pan Jarosław Jopek - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

8. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

9. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz 

10. Pan Krzysztof Iskierka – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

w Tomaszowie Mazowieckim 

11. Pan Rafał Wójciak – przedstawiciel Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Tomaszowie Mazowieckim 

12. Pan Krzysztof Ludwiczak – Komendant Komisariatu Policji w Czerniewicach 

13. Pan Józef Goska – Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych RP w Inowłodzu, Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Inowłodzu 

14. Pan Jerzy Iskierka - Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Królowej Woli 

15. Pan Tomasz Janas - Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Brzustowie  

16. Pan Henryk Matusiak - Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Liciążnej 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XLIV sesji Rady Gminy Inowłódz VII kadencji. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XLIII sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami.  

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Inowłódz za 2017 rok, w zakresie: 

- ochrony przeciwpożarowej – Komenda Powiatowa PSP w Tomaszowie Mazowieckim,  

- porządku i bezpieczeństwa publicznego – Komisariat Policji w Czerniewicach. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2018-2033.  

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 

10. Przyjęcie „Sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Inowłódz 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie                          

za rok 2017”. 
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11. Informacja nt. oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Inowłódz. 

12. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XLIII sesji. 

13. Interpelacje i zapytania. 

14. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

15. Zamknięcie obrad XLIV sesji Rady Gminy Inowłódz. 

 

Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Wacław Chachuła otworzył obrady XLIV sesji            

VII kadencji oraz powitał wszystkich obecnych na sali. Nieobecni radni Piotr Gawęda,              

Marek Leszczyński i Sławomir Rozwadowski usprawiedliwili swoją nieobecność. 

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. 

 

Ad. 3 

Radna Ewa Korzeniewska zgłosiła autopoprawkę do przedłożonego porządku obrad 

polegającą na wprowadzeniu projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Statutowej, która zajmie się dostosowaniem zapisów Statutu Gminy Inowłódz do obecnie 

obowiązujących przepisów. Dodała, że Statut należy poprawić jeszcze w obecnej kadencji, 

dlatego też doraźna Komisja Statutowa powinna być powołana jak najszybciej. 

Zaproponowała, by powyższy projekt umieścić w punkcie 10, zaś pozostałym zmienić 

numerację. Pan Przewodniczący poddał powyższą propozycję pod głosowanie. Zmiana 

została jednogłośnie przyjęta, wobec czego porządek obrad przedstawiał się następująco: 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XLIII sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami.  

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Inowłódz za 2017 rok, w zakresie: 

- ochrony przeciwpożarowej – Komenda Powiatowa PSP w Tomaszowie Mazowieckim,  

- porządku i bezpieczeństwa publicznego – Komisariat Policji w Czerniewicach. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2018-2033.  

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.  

11. Przyjęcie „Sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Inowłódz 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie                          

za rok 2017”. 

12. Informacja nt. oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Inowłódz. 

13. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XLIII sesji. 

14. Interpelacje i zapytania. 

15. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

16. Zamknięcie obrad XLIV sesji Rady Gminy Inowłódz. 

 

Ad. 4  

Przyjęcie protokołu z obrad XLIII sesji – za przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu.  
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Ad. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami do Biura Rady wpłynęła 

następująca korespondencja:  

 pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, z dnia 24 kwietnia  2018 r. 

w sprawie podjęcia działań związanych z przygotowaniem projektu i przedłożeniem 

organom uchwałodawczym do uchwalenia odpowiednich zmian do statutów gmin, 

powiatów oraz województwa łódzkiego; 

 zawiadomienie z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, znak                                       

PNIK-I.4131.265.2018 z dnia 13 kwietnia 2018 r. o wszczęciu postępowania w celu 

kontroli legalności uchwały Nr XLII/257/2018 Rady Gminy Inowłódz z dnia 28 lutego 

2018 r. w sprawie „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przy 

ul. Wojciechowskiego w miejscowości Spała w gminie Inowłódz”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że stosowne wyjaśnienia zostały w terminie 

przesłane do Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi; 

 pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi, znak WA 0031-Ł-109-2018-1 

z dnia 16.04.2018 r. informujące o przesłaniu uchwały Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr V/65/2018 z dnia 16 kwietnia 2018 r. 

w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy Inowłódz z wykonania budżetu 

za 2017 rok.     

 Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Inowłódz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017.  

 

Następnie kontynuował informację o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

informując, iż 14 kwietnia uczestniczył w sesji Młodzieżowej Rady Gminy Inowłódz. Dodał, 

że brał także udział w akcji porządkowania wsi Królowa Wola. W środy pełnił dyżury 

w Urzędzie Gminy Inowłódz w godz. 1530 - 1700 

 

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację                               

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Do powyższej informacji radni nie zgłosili żadnych uwag ani zapytań.  

  

Ad. 7  

Informację o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Inowłódz za 2017 rok w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej przedstawił Pan Krzysztof Iskierka - Komendant Powiatowy 

Państwowej Straży Pożarnej w Tomaszowie Mazowieckim. Stanowi ona załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. 

         

Informację o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Inowłódz za 2017 rok w zakresie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego przedstawił Pan Krzysztof Ludwiczak z Komisariatu 

Policji w Czerniewicach i stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 



4 
 

W dalszej kolejności Pan Wójt odniósł się do powyższych informacji a następnie podziękował 

przedstawicielom Komendy Powiatowej PSP w Tomaszowie Mazowieckim i Komisariatu 

Policji w Czerniewicach za dotychczasową współpracę oraz przybycie na sesję.  

 

Pan Przewodniczący ogłosił 5 –cio minutową przerwę.  

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2018-2033. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że propozycje zmian w budżecie były omawiane na posiedzeniach 

Komisji Stałych, niemniej jednak w dniu sesji radni otrzymali poprawiony załącznik 3a. 

Zmiana dotyczy rozbicia jednego zadania inwestycyjnego, które dotyczyło 

zagospodarowania terenu w Królowej Woli przy OSP i Domu Ludowym - zostało ono 

podzielone na dwa zadania: zagospodarowanie terenu i wyposażenie strażnicy OSP 

w Królowej Woli 17 000,00 zł oraz utwardzenie terenu wokół budynku OSP i Domu 

Ludowego w Królowej Woli 153 000,00 zł. Łączna kwota na to zadanie nie uległa zmianie.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XLIV/274/2018 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XLIV/275/2018 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.  

Pan Przewodniczący poinformował, że potrzeba powołania takiej komisji wynikła 

z uchwalenia w styczniu 2018 r. nowelizacji ustawy o samorządzie gminnym. Ustawa 

wprowadziła fundamentalne zmiany do działania samorządu i to już od przyszłej kadencji.  

Radna Ewa Korzeniewska przypomniała, że Pan Przewodniczący przeczytał na początku 

sesji pismo od Pana Dyrektora Ireneusza Krześnickiego dotyczące powyższych kwestii 

i dodała, iż na radnych obecnej kadencji ciąży obowiązek zmiany statutu. Rada gminy, która 

zostanie wybrana na kolejną kadencję musi dysponować statutem, którego zapisy będą 

zgodne z przepisami wyższego rzędu. Dodała, że podczas szkolenia zapewniono, 

iż w połowie czerwca zostanie opublikowany wzór statutu opracowany przez Łódzki Urząd 
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Wojewódzki i gminy będą zobowiązane do opracowania i zmodyfikowania swoich statutów. 

Najpóźniej w sierpniu br. trzeba będzie je przyjąć i wysłać do publikacji, tak by w razie 

poprawek był czas na ich poprawienie. Radna zaproponowała, by w skład doraźnej Komisji 

Statutowej weszli przedstawiciele każdej Komisji Stałej oraz radni reprezentujący wszystkie 

miejscowości w Gminie  Inowłódz. 

Pan Przewodniczący zasugerował, by na posiedzenia Komisji Statutowej zapraszać 

wszystkich radnych, a nie tylko jej członków. Następnie poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

Do pracy w Komisji Statutowej zgłoszono radnych: Ewę Korzeniewską, Wacława Chachułę, 

Roberta Pawłowskiego, Piotra Krotosza, Zbigniewa Niemca, Arkadiusza Łon i Marka 

Leszczyńskiego. Wszyscy radni wyrazili zgodę na udział w pracach Komisji Statutowej. 

Radny Marek Leszczyński z racji nieobecności na sesji, złożył stosowne oświadczenie 

o wyrażeniu zgody na pracę w ww. Komisji. Stanowi ono załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu.    

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zapytał, kto jest za podjęciem 

proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XLIV/276/2018 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Przyjęcie „Sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Inowłódz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  za rok 2017”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższe sprawozdanie zostało przedstawione 

na posiedzeniach Komisji Stałych a następnie poprosił o ich stanowiska. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższe sprawozdanie. 

 

„Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Inowłódz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  za rok 2017” zostało przyjęte do 

aprobującej wiadomości Rady Gminy Inowłódz i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 12 

Informacja nt. oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Inowłódz. 

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższa informacja została przedstawiona 

na posiedzeniach Komisji Stałych a następnie poprosił o ich stanowiska. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższą informację.  

 

Informacja nt. oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Inowłódz ” została 

przyjęta do aprobującej wiadomości Rady Gminy Inowłódz i stanowi załącznik nr 11 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13  

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XLIII sesji. 
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Radny Janusz Wilkowiecki zgłosił wątpliwości do udzielonych odpowiedzi na wnioski 

odnośnie pkt. 5, podpunktu „b” i „d”. Poprosił by w sprawie podpunktu „b” głos zabrał Sołtys 

Konewki. 

Pan Stanisław Stępowski zwrócił uwagę, że w odpowiedzi wpisano: ”Ubytki w drodze na 

Konewkę zostały uzupełnione na początku kwietnia 2018 r. Pobocza zostały wykonane 

w dniu 18.04.2018 r.” , dodając, iż tylko połowa poboczy została zrobiona a może nawet 

i mniej, tylko w miejscach, gdzie przejechała równiarka. Ten destrukt, który został złożony 

niszczeje i w końcu nawet się z niego nie skorzysta. Druga sprawa, to należało by wreszcie 

skończyć boisko w Konewce, ponieważ jest już czas by z niego korzystać, a od września 

zeszłego roku nic na nim nie było robione.  

Radny Janusz Wilkowiecki kontynuując swoją wypowiedź dodał, iż w odpowiedzi na wniosek 

dotyczący parkowania w Spale w miejscach niedozwolonych i zabezpieczenia tych miejsc 

taśmą ostrzegawczą, wyjaśniono: „ Dlatego też miejsca, gdzie dochodzi do łamania zakazu 

są w takie dni zabezpieczone taśmą. Tak też było w czasie ostatniego jarmarku.”, zaś 

zarówno Pani Sołtys ze Spały jak i uczestnicy jarmarku dobrze wiedzą, że takie zdarzenie 

nie miało miejsca. Jedyne miejsce, które było zabezpieczone siłami administratora Pana 

Roberta Papisa, znajdowało się przy pasażu w Spale. Pozostałe newralgiczne punkty, 

czyli ul. Hubala i wzdłuż uniwersytetu nie było zabezpieczone, mimo, że taka informacja 

pojawiła się w odpowiedziach na wnioski.    

 

Ad. 14 

Interpelacje i zapytania  

1. Radny Piotr Krotosz zapytał, czy w związku z faktem, że w niedługim czasie 

samorządy będą zobligowane do prowadzenia placówek przedszkolnych, 

planowane jest w Gminie Inowłódz otwarcie takiej placówki przedszkolnej, 

publicznej i gdzie? 

2. Radna Mirosława Olas zapytała, czy to prawda, że na II-giej Kolonii 

w Brzustowie, mimo sprzeciwu mieszkańców wyrażonego na zebraniu, ma 

zostać ustawiony maszt telekomunikacyjny?  

3. Radna Ewa Korzeniewska zapytała, kto jest w tym roku dzierżawcą toalety 

publicznej w Spale i jakie są zasady jej funkcjonowania (kiedy ona jest czynna, 

w jakich godzinach)? 

4. Radny Zbigniew Niemiec zapytał, czy wiadomo coś na temat agregatu do 

hydroforni w Brzustowie i czy jest już jakaś informacja na temat wymiany sieci 

elektrycznej w Brzustowie?  

5. Radny Robert Pawłowski zapytał, czy w harmonogramie tegorocznych prac 

wiosennych, zostały ujęte prace w rowach na Stegnach w Królowej Woli, 

ponieważ w jednym z ostatnich zestawień odpowiedzi na wnioski, 

poinformowano, że w kwietniu br. takie czyszczenia będą wykonane.   

6. Pani Jadwiga Warczyk wnioskowała o udrożnienie rowów w Brzustowie, wzdłuż 

dróg biegnących na Kolonię I, II i III zasypanych przez dziki (od sklepu przy 

skrzyżowaniu w kierunku Kolonii i wzdłuż Kolonii I).  

7. Radny Arkadiusz Łon wnioskował o wystąpienie z pismem do Zakładu 

Energetycznego o wycięcie gałęzi drzew, które „wchodzą” w linie niskiego 

napięcia, rosnących pomiędzy działką Państwa Guźniczaków a posesją Pani 

Urszuli Burdy w Inowłodzu.   
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Ad. 15 

Wnioski Komisji, wolne wnioski i zapytania 

1. Radny Roman Rodakowski przekazał wniosek mieszkańców Spały, którzy 

skarżą się, że samochody pod hotelem „Mościcki” w Spale nie są parkowane 

na parkingu do tego przeznaczonym, tylko stoją na poboczu drogi i utrudniają 

przejazd ul. Nadpiliczną.  

2. Radny Piotr Krotosz wnioskował o zamontowanie 2 lamp oświetleniowych 

w kierunku za posesją Pana Frejlicha w kierunku Teofilowa. 

3. Radna Mirosława Olas wnioskowała o podanie aktualnej informacji dotyczącej 

budynku po byłej mleczarni w Brzustowie. 

4. Radna Ewa Korzeniewska: 

 wnioskowała, by Pan Wójt we współpracy z Powiatem czy z Policją 

wypracował możliwość rozwiązania problemu nieprawidłowego 

parkowania w Spale, 

 poinformowała, że po raz kolejny zostały zniszczone drewniane barierki 

przy Turbinie w Spale. Dodała, że administrator tego terenu powinien go 

zabezpieczać i odpowiadać, za to co się na nim dzieje.    

5. Radny Robert Pawłowski ponowił wniosek o naprawę nawierzchni 

(uzupełnienie kruszywem) drogi biegnącej od skrzyżowania z drogą powiatową 

przy Domu Ludowym w Królowej Woli do posesji Państwa Wulsów (nr 206). 

6. Radny Piotr Gawęda wnioskował o wyrównanie poboczy wzdłuż drogi 

asfaltowej w kierunku kopalni w Brzustowie. 

7. Radny Marek Leszczyński zapytał na jakim etapie jest projekt modernizacji 

drogi wojewódzkiej biegnącej przez Liciążną.  

8. Radny Zbigniew Niemiec wnioskował: 

  o podanie informacji nt. ilości złożonych wniosków w sprawie szacowania 

szkód łowieckich na terenie Gminy Inowłódz (z podziałem na nadleśnictwa 

Spała i Smardzewice), 

 wyrównanie równiarką wszystkich dróg gruntowych w Brzustowie, 

 o zwrócenie się do Starostwa Powiatowego w Tomaszowie Maz. o naprawę 

drogi biegnącej od budynku OSP w Brzustowie w kierunku Antoniowa 

(od I Kolonii przez las do Gminy Opoczno).  

9. Radna Monika Dróżdż: 

 wnioskowała o uzupełnienie drobnym kruszywem ubytków w drodze 

biegnącej nad torami kolejowymi w Brzustowie (w kierunku Ciebłowic), 

 zapytała, kiedy rozpocznie się wymiana oświetlenia ulicznego w Gminie 

Inowłódz (kiedy zostaną zamontowane lampy  oświetleniowe przy drodze 

biegnącej nad torami kolejowymi w Brzustowie – w kierunku Ciebłowic). 

 

W dalszej kolejności głos zabrała radna Ewa Korzeniewska, która odniosła się do swojego 

wniosku zgłoszonego na Komisji Przestrzennej w sprawie administrowania terenów w Spale. 

Powiedziała: „Na poprzedniej komisji zgłosiłam wniosek o rozpatrzenie przez Radę 

możliwości poszerzenia terenu administrowania przez Pana Roberta Papisa. Z przyczyn ode 

mnie niezależnych nie byłam na sesji, gdy zapadła uchwała w temacie powierzchni 

administrowanej. Nie pochyliliśmy się nad tym tak do końca. Albo się nie słucha wniosków, 

albo się nie chce słuchać, nie wiem o co chodzi. Mój wniosek był taki, żeby poszerzyć, 

na komisji to dokładnie wytłumaczyłam, by poszerzyć administrowanie Panu 

administratorowi o cały teren łącznie tam z tym deptakiem, chociażby dlatego, że ma pieczę 
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nad tym, co administruje. Jest graffiti wymalowane na tym płocie, po tamtej części, jest 

obrzydliwie. Tu Januszek powiedział, że Pan administrator zabezpieczył teren. Nie na swoim 

terenie zabezpieczył, nie na terenie administrowanym, więc tu wymagać, żeby ktoś nad tym 

pieczę miał to trochę nie bardzo. Jest konkretnie, powiedział mi Pan Papis, bo rozmawiałam 

z nim, dlaczego nie zgłosił, że jest ten płot w taki sposób pomazany? Powiedział mi: „Ja nie 

odpowiadam za ten teren, mnie nie dano w administrowanie tego terenu, więc dlaczego? 

Ja zatrudniam człowieka, więc dlaczego mam nad czymś czuwać?” To jest raz. Po drugie 

były tam jakieś przepychanki, wcześniej z tym dozorcą. Dozorca powiedział, że on po prostu 

nie będzie się wtrącał w nie swój teren. I to jest bunt. Na sesji prawdopodobnie, to jest 

informacja od Pana Papisa, został przedłożony Radzie projekt uchwały z mapką terenu po 

staremu. Po staremu, więc wiecie Państwo, nie wiem kto za ten teren odpowiada. Nie wiem, 

dlaczego my siedzimy, dyskutujemy, dochodzimy do pewnych rzeczy, kiedy się pomija 

pewne rzeczy, naprawdę. To o to chodzi, żebyśmy tylko rękę podnosili a nie rozwiązywali 

problemów? Chciałam bardzo serdecznie Radzie podziękować w tym miejscu, za takie 

podejście do tematu. Chociaż rozmawiałam z Panem Papisem. Pan Papis mówi: „Ja się nie 

pcham, nie narzucam, że mają mi to dać. Tak mi wskazali, w porządku”, ale była mowa, 

że cały teren on administruje i odpowiada za całość a myśmy ograniczyli tę możliwość 

odpowiedzialności. Dziękuję bardzo”.  

Radny Piotr Kamiński powiedział: „Ja myślę, że na Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego, jeszcze przed tamtą sesją była dość burzliwa dyskusja na ten temat i na 

ostatniej sesji ja zgłosiłem taki wniosek, żeby  na tej sesji przedstawiono, jaka jest umowa 

zawarta z Panem Robertem Papisem, umowa dzierżawy i administrowania i myślę, że dzisiaj 

to usłyszymy. Nie ma Pani Janki, która się tymi rzeczami zajmuje, ale to było zgłoszone na 

poprzedniej sesji”. 

Radna Ewa Korzeniewska kontynuowała: „By zostało poszerzone administrowanie o teren 

tej strony, z tej strony, gdzie zostały położone kamienie. To samo przy okazji – jest 

wydzierżawiony teren, gdzie są toalety, nie wiem czy z toaletami, dlatego stąd było to moje 

pytanie, innej osobie, gdzie nie wiem do kogo skierować zapytanie – była dzierżawa terenu 

Pana Sobolewskiego, kto pobierał opłatę targową na tym terenie dzierżawionym przez Pana 

Sobolewskiego np. w zeszłym roku? Pan Papis nie pobierał, to kto czerpał zyski? 

Kto pobierał ?” 

Radny Piotr Kamiński wtrącił „Pan Sobolewski miał chyba teren określony pod tą”. 

Radna Ewa Korzeniewska powiedziała: „Jest kawałek terenu, gdzie się rozkładają handlarze 

na tym terenie”. 

Radny Piotr Kamiński zapytał:” To nie pod sam tylko ten pojazd z lodami ?”. 

Radna Ewa Korzeniewska odpowiedziała: „ Nie sam. Chciałabym po prostu znać odpowiedź, 

wiedzieć, bo co się z kimś rozmawia, czy w gminie jak pytam, mam inne informacje niż 

od dzierżawcy czy administratora. Nie chciałabym wyjść na jakąś, że kogoś przekonuję, 

że nie masz racji, bo to jest tak i koniec końcem okazuje się, że Ci którzy tam administrują, 

czy dzierżawią mają rację. Nie wiem dlaczego jestem wprowadzana w błąd? Dlaczego nie 

mam dokładnych informacji ?”  

Pan Przewodniczący dodał: „Ustalmy, wniosek radnej Korzeniewskiej dotyczy obszaru na 

wprost przychodni Państwa Kosiackich, jak się wjeżdża asfaltem w dół po prawej stronie cały 

teren aż do drogi krajowej i z drugiej strony stawu ten pasaż spacerowy, łącznie z przejściem 

groblą”.  

Radna Ewa Korzeniewska kontynuowała: „Dlatego zależało mi, chociaż to nie jest 

w interesie obecnego administratora, bo on mówi: „A co ja będę śmieci sprzątał? Będę?”. 

Ale nie, jeżeli chcesz administrować, jeżeli robisz takie to, no to przepraszam bardzo zrób 

coś jeszcze dodatkowo i dlatego zależało mi, żeby on miał pod opieką cały teren a nie 
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kawałek tu, kawałek tu, kawałek tu i jak przyjdzie co do czego to nie wiadomo kto za co 

odpowiada. Za śmieci? Dostał po głowie, bo widziałam się z nim, pełen żalu, że całe kosze 

przepełnione w Spale są śmieciami, już na początku w dzień jarmarku. Mówi: „No zaraz to ja 

będę wszystko?” Poszedł do Pana Sobolewskiego o opłatę targową a Pan Sobolewski się 

zdenerwował i wyskoczył do niego, jakim prawem na jego terenie dzierżawionym zbiera 

opłaty targowe? Wydaje mi się, ja wręcz proszę o dokładne informacje na ten temat. Kto 

zbierał te opłaty targowe na terenie dzierżawionym przez Pana Sobolewskiego do tej 

pory? Jaki teren administruje Pan Papis? Dlaczego nie było wzięte pod uwagę 

w projekcie uchwały na sesję o poszerzenie? Ja, jest wniosek, sprawdzałam 

w protokóle, z Komisji Przestrzennej, że proszę o rozszerzenie administrowania 

terenem tu przy tym stawie. Dlaczego to zostało tak okrojone? Czy to rada tak 

zdecydowała? Czy miała możliwość pracowania nad tym? Żądam odpowiedzi na 

piśmie. Dziękuje bardzo”. 

Radny Arkadiusz Łon nawiązując do wypowiedzi radnej Korzeniewskiej powiedział, że może  

by warto w odpowiedzi na ten wniosek przygotować mapkę, gdzie będą zaznaczeni wszyscy 

odpowiedzialni za administrowanie i dzierżawiący ten teren. Wtedy będzie wiadomo, kto za 

co odpowiada i gdzie jest ta granica, bo mając mapkę pojedynczego dzierżawcy, to trudno 

się zorientować co z pozostałym gruntem. 

Radny Piotr Kamiński powiedział: „Myślę Pani Ewo, że gdyby było to na takich typowo 

zdrowych zasadach, że byłby przetarg, czy coś a jeżeli tak się na siłę komuś wtykało 

tę dzierżawę, czy administrowanie to teraz jest jak jest”.  

Radna Ewa Korzeniewska odpowiedziała: „Nie na siłę, bo On chciał, wystąpił o to”. 

Pan Przewodniczący dodał: „Proszę Państwa, ani administrator nie był zmuszany, ani Rada 

nie była zmuszana do podejmowania uchwały. Nie doprecyzowaliśmy parę spraw i teraz 

trzeba to spokojnie rozważyć”.  

Pani Jadwiga Warczyk poinformowała, że w dniu wczorajszym po drogach gminnych 

w Brzustowie przejechała równiarka, wyrównała drogi gruntowe i jest nasypane trochę 

kamienia na tę drogę, która biegnie w kierunku Ciebłowic i jeszcze będzie uzupełniany 

kamieniem ten fragment drogi w kierunku lasu. Ponadto Pan Bartyzel też wyrównał drogę, 

tak, że jest już w dobrym stanie. 

Radny Piotr krokosz wnioskował o przegląd oświetlenia ulicznego na ul. Piaskowej 

i uzupełnienie ewentualnych braków.  

Pan Przewodniczący zaapelował, by bieżące sprawy np. kwestie naprawy dróg, oświetlenia 

itp. zgłaszać bezpośrednio do kierowników referatów a nie czekać z nimi do sesji. Natomiast 

jeśli dana sprawa nie zostanie załatwiona to wtedy poruszyć ją na sesji.  

 

Na zakończenie głos zabrał Pan Wójt, który odniósł się do niektórych zgłoszonych wniosków.                     

Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o wniosek dotyczący przedszkola to nie są podejmowane jeszcze 

żadne działania zmierzające do powstania przedszkola samorządowego. Są na ten temat 

zapowiedzi i jeżeli Gmina zostanie zobligowana odpowiednimi przepisami, będą określone 

terminy to temat będzie podlegał wspólnej dyskusji na forum Rady, jak go wspólnie 

rozwiązać. W dalszej kolejności poinformował, że w sprawie masztu telefonii komórkowej 

w Brzustowie zostanie wystosowane pismo do Starostwa Powiatowego w Tomaszowie 

Mazowieckim z zapytaniem, czy wpłynął jakiś wniosek o pozwolenie na budowę i jak ta 

sprawa się przedstawia. Następnie poinformował, że jeśli chodzi o dzierżawę toalety w Spale 

to na tą chwilę opiekuje się nią jeden z dzierżawców Pan Sobolewski. Zostanie zakupiona 

taka kaseta wrzutowa do drzwi, żeby toaleta była czynna przez całą dobę. Gmina dokona 

tego zakupu. W ciągu najbliższych dni kwestia ta powinna zostać sfinalizowana. Jeżeli 
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chodzi o zakup agregatu do hydroforni w Brzustowie, to zostały złożone wnioski 

o dofinansowanie do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi i Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Z Urzędu Marszałkowskiego Gmina otrzymała 

dotację w wysokości 18 000,00 z, natomiast trwa oczekiwanie na informację od drugiego 

podmiotu. Całkowity koszt zakupu agregatu wynosi ok. 50 000,00 zł. Pan Wójt dodał, iż jest 

dobrej myśli i w ciągu miesiąca lub dwóch uda się dokonać tego zakupu. Odnosząc się do 

kwestii wymiany sieci elektrycznej w Brzustowie poinformował, że na chwilę obecną nie ma 

żadnych nowych wiadomości na ten temat, ale dopyta i w najbliższym czasie udzieli 

precyzyjnej odpowiedzi. W dalszej części swojej wypowiedzi Pan Wójt odniósł się do 

wypowiedzi radnego Janusza Wilkowieckiego i Sołtysa Konewki, informując, że poprosi 

pracowników o wyjaśnienia a następnie przekaże jakie działania zostały w związku z tym 

wnioskiem podjęte. Odpowiadając na wniosek radnej Ewy Korzeniewskiej Pan Wójt 

zapewnił, że dla niego wszystko w poruszonej kwestii jest jasne i nie wie skąd się biorą 

kontrowersje wokół tej sprawy. Dodał, że długo nie mógł zrozumieć na czym polega umowa 

dzierżawy na jarmarki, umowa dzierżawy na inne formy prowadzenia działalności, umowa 

administrowania. Po tym całym zamieszaniu, które było  w tej sprawie i po rozpatrywaniu 

uchwały w tej kwestii już wie jak to ma działać i jak to formalnie zostało rozstrzygnięte, 

natomiast ciągle są kontrowersje. Kontynuując swoją wypowiedź nadmienił, że komuś chyba 

trochę zależy, żeby ciągle w tych zagadnieniach mieszać. Wiadomo doskonale, kto ma 

zbierać opłatę targową w Spale i w Inowłodzu - jest jedna osoba w Spale i jedna w Inowłodzu 

i od lat nic w tej kwestii się nie zmienia, więc zastanawianie się nad tym, kto jest uprawniony 

do zbierania opłaty targowej wydaje się co najmniej absurdalne. Jeżeli chodzi o zakres 

administrowania to też ta sprawa była wyjaśniona i Pan Wójt zapewnił, że odbędzie 

z dzierżawcą terenu jeszcze raz rozmowę w tej kwestii. Obszar był podzielony na strefę 

administrowania, na strefy kto, gdzie co sprząta, to wszystko było jasno i precyzyjnie 

określone. Podsumowując powiedział, że jest mocno zdziwiony, że są jeszcze jakieś 

niejasności w tej sprawie. Dodał, że wydał dyspozycje by wyznaczyć na dyżury osoby, które 

w niedziele jarmarkowe a może również w pozostałe, będą zajmować się opróżnianiem 

koszy w Spale, ponieważ kosze są niewystarczające przy takim najeździe ludzi. Pan Wójt 

poinformował, że jeżeli są jakiekolwiek wątpliwości, czy pytania na ten temat to prosi o ich 

przekazywanie. Podobnie w kwestii awarii oświetlenia ulicznego, zaapelował by je zgłaszać 

na bieżąco do Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej, inspektora ds. drogownictwa 

lub bezpośrednio do niego.  W dalszej kolejności poinformował, że Gmina Inowłódz 

otrzymała dotację na budowę kanalizacji w Zakościelu, umowa został podpisana 2 dni temu, 

obecnie jest przygotowywana dokumentacja przetargowa i zaraz po jego rozstrzygnięciu 

rozpocznie się realizacja inwestycji. Przekazał też informację o przyznaniu dotacji 

w wysokości prawie 70 000,00 zł na przebudowę boiska asfaltowego w Brzustowie oraz 

grantów sołeckich dla sołectw Brzustów i Królowa Wola. Pan Wójt odniósł się także 

do kwestii szacowania szkód łowieckich, w których według znowelizowanych przepisów 

prawa łowickiego biorą udział również sołtysi. Na terenie Gminy Inowłódz wnioski 

o szacowanie szkód są już przyjmowane i jeżeli sołtys chce i może to idzie szacować, jeżeli 

nie może to w szacowaniu uczestniczy pracownik Urzędu Gminy. Następnie Pan Wójt 

poinformował, że kończy się akcja sprzątania Gminy Inowłódz. Na koniec zaapelował 

by poprosić mieszkańców o wywieszenie flag na Święto Uchwalenia Konstytucji 3 Maja 

i zaprosił wszystkich do udziału w uroczystościach gminnych, które odbędą się w tym dniu 

w Inowłodzu. 
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Ad. 16 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XLIV sesji VII kadencji Rady Gminy Inowłódz        

o godzinie 1550.        
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